
Protokół Nr XII/11 
z posiedzenia sesji Rady Gminy Rudka 

z dnia 30 grudnia 2011 roku. 

Ad. pkt. 1. 
Obrady XII sesji Rady Gminy Rudka otworzył Przewodniczący Rady Pan Bogdan 

Kresso o godz. 10 modlitwą „Ojcze nasz " 
Otwierając posiedzenie powitał Radnych, zaproszonych gości w osobach: Panią 

Halinę Boratyńską Kier. GOPS w Rudce, Pana Radce Prawnego, Pana Wójta oraz 
pracowników urzędu przybyłych na dzisiejsze posiedzenie. 

Obrady odbyły się w budynku Urzędu Gminy Rudka w sali konferencyjnej. 

Na stan ustawowy składu rady w sesji uczestniczy 15 radnych. 
1. Pan Piotr Marian Barszczewski 
2. Pan Jan Filipowicz 
3. Pan Michał Gawrysiak 
4. Pan Grzegorz Marek Godlewski 
5. Pan Bogdan Kresso 
6. Pani Barbara Kryńska 
7. Pan Andrzej Niemyjski 
8. Pan Kazimierz Olszewski 
9. Pani Honorata Rudkowska 
10. Pani Krystyna Safaryn 
11. Pan Jerzy Józef Stępkowski 
12. Pan Tadeusz Uszyński 
13. Pan Jan Wiński 
14. Pan Ryszard Wiński 
15. Pan Stanisław Zero 

Ad. pkt. 2. 
Kontynuując obrady Pan Przewodniczący stwierdził, że są one prawomocne, po czym 

przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ąuorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XI Sesji Rady Gminy Rudka. 
4. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie Przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy Rudka na lata 2011 - 2019. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rudka 

na lata 2011-2014. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rudka na rok 2011. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rudka 

na lata 2012-2015. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Rudka na 2012 rok. 



11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Wolne wnioski. 
13. Zamknięcie obrad XII Sesji Rady Gminy Rudka. 

Po przedstawieniu w/w porządku Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy są 
inne propozycje co do proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Innych propozycji nie wniesiono. 

W wyniku jawnego głosowania za przedstawionym porządkiem obrad było 15 głosów 

Ad. pkt. 3. 
Pan Przewodniczący Rady przypomniał, że protokół z posiedzenia XI sesji Rady 

Gminy był do wglądu w biurze rady, po czym zwrócił się z zapytaniem czy zostały zgłoszone 
uwagi co do treści protokołu z w/w posiedzenia. 

Uwag i zastrzeżeń co do treści protokołu nie wniesiono. 

W wyniku jawnego głosowania protokół z posiedzenia XI sesji został przyjęty przez 
radnych jednogłośnie bez odczytania jego treści (15 głosami). 

Ad. pkt. 4. 
Pan Wójt poinformował, że w okresie od ostatniej sesji tj. od dnia 28 listopada br 

zostało wydanych 6 zarządzeń w sprawie: 
- ustanowienia pełnomocnika ds. wyborów urzędnika wyborczego, 
- zmiany planów finansowych zadań zleconych gminie odrębnymi ustawami w 2011 roku, 
- powołania komisji do odbioru inwestycji „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej na terenie gminy 
Rudka wraz z budową przyłączy, miejscowości; Niemyje Stare, Koce Borowe oraz 
przebudowa i modernizacja budynku oczyszczalni ścieków w Rudce" 
- powołania komisji do odbioru inwestycji „Wykonanie boisk sportowych w ramach budowy 
kompleksu „Moje Boisko - Orlik 2012", 
- projektów uchwał na XII posiedzenie Rady Gminy Rudka, 
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia drugiego przetargu na sprzedaż 
nieruchomości oznaczonej nr geodezyjnym 168 położonej w obrębie wsi Olendy. 

Ponadto były prowadzone prace nad budżetem gminy na rok 2012. Kontynuując swą 
wypowiedź stwierdził, że rok przyszły nie będzie to budżet prosty do realizacji. 
Doszliśmy do momentu, gdzie odbywają się odbiory (samochodu strażackiego, kanalizacji 
oraz boiska ORLIK). 10 stycznia 2012 roku nadzór budowlany dokona ostatecznego odbioru 
boiska ORLIK pod katem czy może on być udostępniony mieszkańcom. 

Odbyło się również spotkanie komisji, która tworzyła Gminną Strategię Integracji i 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Rudka na lata 2011 - 2019. Program ten 
cały czas może być uaktualniany. 

W dniu dzisiejszym zostaną złożone wnioski o płatność dot.zakończenia inwestycji 
świetlica Koce Borowe oraz kanalizacji. 

Ponadto Pan Wójt poinformował, że uczestniczył w spotkaniu zarządu KRAINA 
BOBRA. Wszystkie podmioty z terenu gminy mogły ubiegać się o środki. Gmina Rudka jest 
jedną z gmin, która wykorzystała 110% środków możliwych do wykorzystania. 
Został rozstrzygnięty przetarg na dostarczenie Paliwa do maszyn i samochodów należących 
do gminy. Najkorzystniejszą ofertę złożył PRONAR. 



Na zakończenie wyjaśnił, że są to najważniejsze sprawy jakimi zajmowaliśmy się w 
okresie od ostatniej sesji. 

Kontynuując przebieg posiedzenia Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z 
zapytaniem czy są uwagi lub zapytania co do złożonej informacji: 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Ad. pkt. 5. 
Realizując porządek obrad Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok, został dostarczony w 
materiałach na sesję. 
Czy są uwagi lub zapytania co do treści w/w uchwały. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych kto jest 
za przyjęciem w/w uchwały proszę o podniesienie ręki. 
W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 15 głosów, (jednogłośnie) 

Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 została przyjęta. 
Uchwała Nr XII/56/2011 Rady Gminy Rudka z dnia 30 grudnia 2011 roku w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 6. 
Projekt uchwały w sprawie Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Rudka na lata 2011 - 2019 został dostarczony w materiałach na sesję. 
Ponadto Pan Przewodniczący wyjaśnił, że prace nad projektem trwały od miesiąca maja. W 
tym celu został powołany zespół, który był wspierany przez Panią z Regionalnego Ośrodka 
Polityki Społecznej w Białymstoku 
Czy w związku z tym projektem są uwagi lub zapytania. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych kto jest 
za przyjęciem w/w uchwały proszę o podniesienie ręki. 
W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 15 głosów, (jednogłośnie) 

Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 
Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Rudka na lata 
2011 - 2019 została przyjęta. 
Uchwała Nr XII/57/2011 Rady Gminy Rudka z dnia 30 grudnia 2011 roku w sprawie 
Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Rudka na lata 
2011 - 2019 została przyjęta w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 7. 
Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rudka 

na lata 2011 - 2014 został dostarczony w materiałach na posiedzenie sesji. 
Czy w związku z tym projektem są pytania. 



Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych 

kto jest za przyjęciem w/w uchwały proszę o podniesienie ręki. 
W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 15 głosów. 

Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że w/w uchwała została przyjęta. 
Uchwała Nr XII/58/2011 Rady Gminy Rudka z dnia 30 grudnia 2011 roku w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rudka na lata 2011 - 2014 w załączeniu do 
protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 8. 
Kontynuując porządek obrad Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy są 

uwagi lub zapytania co do treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Rudka na rok 2011. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych 

kto jest za przyjęciem w/w uchwały proszę o podniesienie ręki. 
W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 15 głosów. 

Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że w/w uchwała została przyjęta. 
Uchwała Nr XII/59/2011 Rady Gminy Rudka z dnia 30 grudnia 2011 roku w sprawie zmian 
w budżecie Gminy Rudka na rok 2011 w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 9. 
Realizując porządek obrad Pan Przewodniczący zapoznał z Uchwałą Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o 
projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rudka na 
lata 2012 - 2015. Następnie zwrócił się z zapytaniem czy w związku z tym projektem 
uchwały są pytania. 
Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych 
kto jest za przyjęciem w/w uchwały proszę o podniesienie ręki. 

W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 15 głosów. 
Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że w/w uchwała została przyjęta. 
Uchwała Nr XII/60/2011 Rady Gminy Rudka z dnia 30 grudnia 2011 roku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rudka na lata 2012 - 2015 w 
załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 10 
Pan Przewodniczący zapoznał z Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej 
gminy Rudka na 2012 rok. Ponadto stwierdził, że komisje odbyły swoje spotkania nt projektu 
budżetu na 2012 rok. 

Podczas dalszego posiedzenie Pan Grzegorz Marek Godlewski zapoznał z opinią 
komisji budżetowej nt projektu budżetu na 2012 rok. Opinia w załączeniu do protokołu z 
posiedzenia sesji. 

Realizując porządek spotkania Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy są 
uwagi lub zapytania. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 



Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych 
kto jest za przyjęciem w/w uchwały proszę o podniesienie ręki. 

W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 15 głosów. 
"Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że w/w uchwała została przyjęta. 
Uchwała "Nr XII/61/2011 Rady Gminy Rudka z dnia 30 grudnia 2011 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Rudka na rok 2012 w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 11 i 12. 
Kontynuując porządek posiedzenia Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy 

ktoś z radnych w tym punkcie chce zabrać głos. 

Pan Radny Grzegorz Marek Godlewski prosząc o głos stwierdził, ze w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej oraz w budżecie gminy nie jest ujęte zadanie budowa stacji uzdatniania 
wody. Kontynuując swą wypowiedź stwierdził, że problem z ciśnieniem wody występuje od 
dłuższego czasu dlatego też mam problemy z użytkowaniem sieci wodociągowej, w 
momencie gdy jest spadek ciśnienia. Jakość wody również pogarsza się. Uważam, że należy 
zbadać przyczynę. 

Ponadto Pan Radny zwrócił się z zapytaniem czy jest jakaś szansa aby pomóc 
uprzątnąć posesję Pani Woroszył zam. przy ul. Olędzkiej. 
Kontynuując swą wypowiedź podkreślił, że moje nieobecności na sesji skutkują brakiem 
dyskusji. 
Ponadto przypomniał, że swego czasu został uchwalony Plan Rozwoju Lokalnego. Zawarte w 
nim tematy nie zostały zrealizowane, gdzieś uciekły. 

Pan Radny zaproponował aby wrócić do tego dokumentu. Zasugerował, że należy 
zastanowić się co zrobić z parkiem, ze stawem, czy są jakieś zamierzenia jak zagospodarować 
plac przy Arhelanie. 

"Wyjaśniając Pan Wójt stwierdził, że: 
- na placu przy Arhelanie docelowo jest nawożona ziemia w celu wyrównania posesji, a 
następnie zagospodarowanie jej. 
Budynek Arhelanu jest rozbudowywany na podstawie odpowiednich przepisów zgodnie z 
planem przestrzennym miejscowości Rudka. Jednocześnie stwierdził, że jeżeli są jakieś 
koncepcje co do zagospodarowania placu proszę o poinformowanie, 
- temat parku jest to jeden z tematów co się przeciąga. Do m - ca IX trwała procedura 
wygaśnięcia zarządu mieniem dla zespołu szkół. Od m - ca X znajduje się w zarządzie 
skarbu państwa - starostwa. Jeżeli chodzi o część między AWRSP, a panem Kosińskim 
zrobiliśmy zastrzeżenie, że jesteśmy zainteresowani przejęciem tego parku. 
W tym przypadku należy dokonać podziału działki w taki sposób aby mógł być on zgodny z 
konserwatorem Zabytków. Konserwator na wizji lokalnej zaproponował granicę podziału 
działki. Agencja Nieruchomości na własny koszt nie chciała dokonać podziału. Do 2012 roku 
musi ona uregulować stan prawny wszystkich działek. Kontynuując swą wypowiedź 
poinformował, że Agencja zaproponowała nam abyśmy przejęli 4 lokale. Jako gmina nie 
zgodziliśmy się na to. Wynegocjowaliśmy fakt taki, że będzie założona tam kanalizacja. 
Do połowy 2012 roku dokonamy dalszej części transakcji. Temat będziemy w dalszym ciągu 
drążyć bez zaangażowaniu środków. W I półroczu 2012 roku może wyjaśni się temat 
podziału działki. Rzeczywiście musimy wrócić do tego tematu. 
- droga do Olend nie została jeszcze rozliczona. Jest to sprawa najważniejsza nie 
uporządkowana z powiatem. Chodzi o wynegocjowanie jak najlepszych warunków w 
partycypacji w kosztach. Projekt porozumienia i uchwały mamy przygotowany. Jest to kwota 
170 tys. zł. Będzie ona spłacana w ratach z możliwością spłacenia w 2013 roku. 



70% środków miały pokryć gminy, a 30% powiat. Nas na to me stać. Jako gmina me możemy 
pozwolić na to aby dotacja 170 tys. zł. była zaciągnięta kredytem. 
- nt stacji uzdatniania wody. Wodociąg i sama hydrofornia to obiekt stary. Mamy czas na 
dokładne sporządzenie dokumentacji i wniosek złożymy w 2013 roku. Czasowe pogarszanie 
się wody są to dziwne okoliczności. Nie jesteśmy bez winy ponieważ płukanie powinno 
odbywać się coraz częściej. Ponadto wyjaśnił, że nt drastycznego spadku ciśnienia wody 
generalnie nie słychać. Nie jesteśmy w posiadaniu dokumentacji z budowy hydroforni. 
Dlatego też tym odcinkiem, o którym wspomniał Pan radny w sposób szczególny trzeba się 
zająć. 
-jeżeli chodzi o uporządkowanie posesji Pani Woroszył, postaramy się wrócić do tego tematu 
po przez pracowników GOPS. Zgłosimy gotowość aby w miarę poprawić tam warunki 
bytowe jak i porządek. 

Pan Radny Grzegorz Marek Godlewski stwierdził, że poruszone przeze mnie uwagi 
nie były krytyką. Każdy z nas ma prawo powiedzieć to co uważa. Ponadto zaproponował aby 
przyrzec się temu co dzieje się w powiecie bielskim. Chodzi mi o gminę Orla, która swego 
czasu nie miała najlepszej opinii. Orla dzięki inwestycji stała się lokomotywą, która ciągnie 
powiat bielski. Uważam, że należy pomyśleć jakie podjąć działania, które spowodują, ze 
warto zainwestować i zrobić coś na terenie gminy Rudka. 

Pan Radny Michał Gawrysiak na temat parku stwierdził, że dziwi jego fakt, że dawny 
włodarz dba tylko o porządek od strony bloków. Jeżeli Agencja chce sprzedać park dla Pana 
Kosińskiego uważam, ze on powinien go kupić co będzie wiązało się z jego 
zagospodarowaniem i dbaniem o porządek. 

Pan Radny Jerzy Józef Stępkowski - przypomniał, wielokrotnie poruszałem temat 
utrzymania porządku wokół posesji. Jeżeli nie jesteśmy w stanie wyegzekwować od 
właścicieli porządku to musimy sięgnąć po pomoc. 
Ponadto Pan Radny podkreślił, że na ul. Zakościelnej jeżdżą samochody wysoko tonowe. 
Należy coś z tym zrobić. 

Kończąc stwierdził, że jest powołana komisja koordynacyjna i powinniśmy 
niejednokrotnie spotykać się i omawiać poruszane tematy. 

Kontynuując obrady Pan Przewodniczący Rady - Bogdan Kresso stwierdził, ze 
komisja gdy została powołana pracowała prężnie, a z czasem przestała działać. 

Pan Grzegorz Marek Godlewski przypomniał, że komisja koordynacyjna została 
powołana jako ciało zastępcze Zarządu Gminy. Oprócz wspomnianej komisji zaniechaliśmy 
również opracowywania planów pracy komisji stałych. Sugeruję aby takie plany na 2012 rok 
powstały. Ponadto proponuję reaktywować komisję koordynacyjną. 

Podczas dalszej dyskusji Pan Przewodniczący stwierdził cieszę się, że powrócił temat 
planów pracy komisji. Jednocześnie chcę przypomnieć, że mamy obligatoryjny obowiązek 
ich opracowania. 

Pan Wójt Gminy Andrzej Anusiewicz - cieszę się, że jest tyle dobrych postanowień, 
które pomogą usprawnić pracę rady i urzędu gminy. 



Pan Grzegorz Marek Godlewski przypomniał, że kończy się Międzynarodowy Rok 
Lasu. Pomimo tego zaapelował aby lata przyszłe były w naszej świadomości również rokiem 
lasu. Pamiętajmy i dbajmy lasy. 

Ad. pkt. 13. 
• , 4 5 , Obrady XII sesji zakończono o godz. 12 modlitwą „Zdrowaś Maryjo 
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